
Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 13 de març
de 2014. Comença la sessió a les 10 hores i 1 minut.
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor
Juan Gabriel Cotino Ferrer. Sessió plenària número 69.
Segona i darrera reunió.

El senyor president:

Senyores i senyors diputats, bon dia.
Es reprén la sessió.
Senyor Morera, sobre què tema?

El senyor Morera Català:

Sí, gràcies, president.
És sobre la nostra diputada Mireia Mollà. He rebut una

comunicació personal, però a mi m’agradaria una contesta-
ció a l’al·legació que ha presentat la diputada, perquè ahir no
va poder formular la pregunta parlamentària i volem saber si
pot continuar en la sessió de ple de hui.

El senyor president:

Quan siga contestada per la mesa, que se reunirà per a tal
efecte, se li comunicarà.

El senyor Morera Català:

D’acord amb la comunicació privada, entenem que pot
assistir a esta sessió de ple.

El senyor president:

Com que el que presidia el ple en eixe moment és el
senyor vicepresident, li cedisc la paraula.

El senyor Morera Català:

Moltes gràcies.

El senyor vicepresident primer:

Moltes gràcies, senyor president.
Senyor Morera, per a resposta a la seua qüestió, si me fa

el favor d’escoltar-la. Molt bé.
Com que ahir presidia jo, el senyor president ha tingut

l’amabilitat de cedir-me la paraula per a explicar-li a vosté
que, en aplicació de l’article 140, la diputada senyora Mireia
Mollà va ser expulsada de la sessió, però sense indicació per
part d’esta presidència que l’expulsió se feia efectiva per a
tot el plenari. N’hi ha la possibilitat d’expulsar només per al
moment. Per tant, en este moment li comunique, com ja ho
he fet abans, que la senyora Mollà pot participar en el ple-
nari en el dia de hui.
Moltes gràcies. (El senyor Morera Català parla des del

seu escó amb el micròfon desconnectat)

El senyor president:

Ja, ja. Molt bé.

Compareixença del president del Consell, 
senyor Alberto Fabra Part, per a respondre les preguntes

d’interés general per a la Comunitat Valenciana 
formulades pels grups parlamentaris 

(RE números 81.883, 81.882, 81.884 i 81.881)

El senyor president:

Compareixença del president del Consell per a respondre
les preguntes d’interés general per a la Comunitat
Valenciana formulades pels grups parlamentaris.
En primer lloc, té la paraula el síndic del Grup

Parlamentari Popular, l’il·lustre diputat senyor Jorge Bellver.

El senyor Bellver Casaña:

Molt honorable president.
Honorables conselleres i consellers.
Senyores i senyors diputats.
Molt bon dia.
Senyories, la comunitat afronta amb optimisme responsable

un escenari econòmic del que ja ha desaparegut l’amenaça de
la intervenció i l’amenaça de la recessió. I per això hui volem
preguntar per les perspectives de creixement.
El Partit Popular ha aconseguit remuntar en només dos

exercicis, cinc anys de crisi negada i mal gestionada, per
tant, pels socialistes que van enfonsar este país en el forat
més negre de la nostra història recent.
Hi ha hagut dos claus importants per aconseguir l’estabi-

lització econòmica. Per una banda, per una banda, el realis-
me a l’hora d’afrontar la situació i, per altra, la fermesa en
les reformes empreses.
I no prenem decisions electoralistes, cada decisió que han

pres els governs del Partit Popular ho han sigut pensant
exclusivament en les persones. I és que, senyories, en
Espanya, Espanya lidera en l’actualitat el major increment
de confiança de l’eurozona. I és que hi ha raons per a l’op-
timisme, hi ha raons per a l’optimisme. Perquè el cost dels
interessos del deute públic està en mínims històrics, la borsa
està estabilitzada, el consum es recupera, lleugerament però
es recupera, l’índex de producció industrial creix, la nostra
balança comercial té superàvit i es reduïx l’endeutament.
Les nostres empreses produïxen i exporten i el nostre sector

turístic encara la campanya de Setmana Santa i d’estiu amb
unes molt bones perspectives de reserves. I els sectors produc-
tius més importants de la Comunitat Valenciana són, a més, els
que millor i més de pressa estan enfrontant la recuperació.
Agències de qualificació com JP Morgan, Standard &

Poor’s o Moody’s o el mateix Banc Mundial estan revisant l’ín-
dex de creixement de la nostra economia a l’alça. I, el que és
més important, creix la confiança de les empreses i de les famí-
lies i això és un símptoma clar de que estem en un canvi de
cicle. Perquè, senyories, si les empreses confien, invertixen,
innoven i generen ocupació i si les famílies confien, consumi-
xen, mouen la microeconomia, la que viu, la que es mou i la
que fa que els nostres municipis vagen cap endavant.
I mosatros hem fet i estem fent el que hem de fer, canviar

l’escenari i canviar les regles del joc. I ho estem fent amb
reformes estructurals, reformes estructurals de calat com la
del sistema financer, com la del mercat laboral o com la de
l’administració, amb transparència, amb valentia i amb
determinació. Ho estem fent bé a Espanya i a la Comunitat
Valenciana i València, senyories, València creixerà més que
Espanya. I no ho dic jo, ho diu la xarxa d’universitats
Hispalink composta per setze equips d’investigació d’uni-
versitats en la qual s’inclou la de València.
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Senyor president, senyores i senyors diputats, mosatros a
allò nostre, a fer el que els valencians esperen de mosatros.
I el millor que hem fet és no fer ni cas a aquells que l’únic
que volen és vore la Comunitat Valenciana contra les cordes.
L’esquerra que ens va donar el pitjor dels sistemes de finan-
çament possible, sistema de finançament que genera un
deute històric que ara reclamen amb imminència, però ens
van ofegar en les inversions, no ens van ajudar en el deute
públic i a més van intentar enganyar els valencians dient que
anàvem a deixar de prestar els servicis públics fonamentals.
Enganyaren, enganyaren i mentiren quan negaren la crisi

i mentixen hui quan neguen la recuperació. (Aplaudiments)
I tot això ho estan fent els socialistes, en companyia dels
seus amics de viatge, en una triple traïció.
Però, bé, a allò nostre, senyor president, li pregunte: qui-

nes són les previsions de creixement de l’ocupació i l’eco-
nomia en la Comunitat Valenciana per als anys 2014 i 2015?
Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, presidente.
Señoras y señores diputados.
La Comunidad Valenciana está mejor que hace un año,

eso es una obviedad para casi todos, es una realidad y así lo
dicen los datos objetivos, aquellos que de forma transparen-
te, independiente, están haciendo ver que la Comunidad
Valenciana está saliendo adelante.
Y eso no es fruto de la casualidad. Han sido muchas las

decisiones que hemos tenido que tomar, decisiones que no
han contado en ningún caso con su respaldo, al contrario,
ustedes siempre se han opuesto a aquellas decisiones que
iban a cambiar la realidad de esta comunidad, porque como
bien se ha dicho lo único que les preocupaba era negar la
posibilidad de recuperación para la Comunidad Valenciana.
Eso es lo único que a ustedes les ha preocupado.
Y hemos conseguido en 2013 cambiar la tendencia que

había en esta comunidad. Hemos reducido el número de per-
sonas en paro, hemos creado empleo neto y hemos sido la
segunda comunidad de España en hacerlo. Hemos incre-
mentado el número de autónomos. Como bien se ha dicho,
hemos superado todos los récords en cuanto a exportaciones
de la Comunidad Valenciana y también en cuanto a turistas.
Eso no es datos que presente solo el Grupo Popular, son

datos objetivos, datos independientes y que avalan ese
esfuerzo de La Generalitat y del Gobierno de España por
recuperar nuestra economía y generar empleo.
El 2014, después de ese año de transición, de ese año de

cambio de tendencia, tiene que ser el año de la consolida-
ción de todos esos datos. Y como bien ha comentado el sín-
dic del Grupo Popular no es una cuestión que nosotros que-
ramos solo presentar sino avalado por cuestiones indepen-
dientes y analistas, que lo que buscan es trasladar la realidad
de España y de la Comunidad Valenciana.
Y ahí está la red de universidades Hispalink, dieciséis

universidades españolas, universidades públicas y que vie-
nen a avalar que en 2014 el crecimiento de la Comunidad
Valenciana va a ser del 1,1% y en 2015 va a ser el 2,5%, de
los más altos de España, los segundos más altos de España.
Y eso va a generar empleo y nuevas oportunidades para los
ciudadanos de la Comunidad Valenciana.

Pero si analizamos lo que dice ese análisis de la red de
universidades públicas, viene a determinar que habrá un
incremento de la actividad industrial del 1,3% en 2013,
en 2014 y el 2,4% en 2015; que habrá un incremento tam-
bién del sector servicios; que vamos a incrementar lo que
son los datos de exportaciones en agricultura y el total de
las exportaciones; que vamos a generar más posibilidades
y más oportunidades para los ciudadanos de la
Comunidad Valenciana.
El año pasado, cuando ya vimos que habíamos conseguido

el cambio de tendencia, dije aquí delante de ustedes que acaba-
ríamos el año con menos parados que como empezamos. Y lo
conseguimos, fue una realidad de la Comunidad Valenciana.
Ustedes, como en casi todo en lo concerniente a los cambios en
positivo, eran escépticos, no se lo creyeron, pero la realidad
determinó que aquellas políticas que nosotros generamos hicie-
ron que se redujera el número de desempleados.
Ahora estamos en condiciones de decir que este año aca-

baremos con menos desempleados que como empezamos
esta legislatura. Y eso es una realidad que vamos a conseguir
por el esfuerzo de este gobierno y de toda la sociedad valen-
ciana, que lo que quiere es dejar la crisis atrás y poder seguir
siendo una referencia a nivel económico y de oportunidades
en toda España. (Aplaudiments)
Vamos a seguir trabajando en ese sentido, en crear esas nue-

vas oportunidades, en consolidar esas tendencias y en hacer que
la Comunidad Valenciana vuelva a ser una referencia en cuan-
to a generación de empleo y de riqueza en todo el país.
Es una gran oportunidad que tenemos y una necesidad

para nuestra sociedad. Y como siempre cuando las cosas van
bien para la Comunidad Valenciana van también a ir bien
para España. Y debemos, en cualquier caso, generar la con-
fianza necesaria en todos los mercados, como está produ-
ciéndose, para que volvamos a ser esa referencia necesaria
para el crecimiento de España y de la Comunidad
Valenciana. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias, señor presidente.
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Socialista,

senyor Torres.

El senyor Torres Salvador:

Gracias, señor presidente.
Señoras y señores diputados.
Señor Fabra, la semana pasada me respondía aquí mismo

que no iba a convocar elecciones anticipadas, porque, según
usted, que en esto sí que sigue el guión diseñado por su par-
tido desde Génova, las cosas están empezando a mejorar.
Pero la realidad es bien distinta. Las cifras del paro, de la
deuda y de la exclusión social han llegado a niveles alar-
mantes y mientras tanto su gobierno está total y absoluta-
mente paralizado y sin iniciativas. Basta con escuchar cada
viernes la rueda de prensa del pleno del Consell y con mirar
cada día el diario para constatar esta situación.
Usted en este momento ya no tiene nada que ofrecer a los

valencianos. Por eso, de nuevo, yo le pido que convoque
elecciones anticipadas y mientras tanto le digo: ¿va usted a
hacer algo? ¿Va adoptar alguna medida?

El senyor president:

Muchas gracias.
Molt honorable president.
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